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Spørgsmål 

Ministeren bedes redegøre for, hvorfor store virksomheder ikke inkluderes i udregningen 

af skattegabet. 

 

Svar 

Jeg antager, at spørgeren henviser til skattegabsmålet på finansloven. 

 

Jeg kan henholde mig til følgende, som jeg har modtaget fra SKAT: 

 

”Der er på nuværende tidspunkt ikke udviklet en metode til med tilstrækkelig sikkerhed at 

kunne estimere skattegabet for virksomheder med 250 ansatte og derover (store virksom-

heder). Denne usikkerhed påvirker sammenligneligheden af estimaterne over tid, idet ud-

sving fra år til år således både kan skyldes reel variation i skattegabet og metodisk usikker-

hed. 

 

Det bemærkes, at det fremgår af forslag til finanslov for 2018, at: ”Den kommende omstruk-

turering af SKAT vil medføre, at SKATs overordnede mål vil blive justeret i forbindelse med oprettelsen 

af de nye styrelser”. Således pågår der overvejelser om skattegabsmålet, herunder genoverve-

jes også opgørelsesmetoden”. 
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